



Ришард Русецки. България (1900 - 1986) Родился в Румынии, с 1926 г. жил в Софии, после 1960 в Польше. Активный член Софийского шахматного клуба. Внёс большой вклад в развитие шахматной композиции в Болгарии. Составлял ортодоксальные задачи, преимущественно двухходовки. Чемпион в I первенстве Болгарии по композиции в 1952 году (#2).

Richard Rusiecki. Bulgaria (1900 - 1986) Born in Romania, since 1926 he lived in Sofia, after 1960 in Poland. Active member of the Sofia Chess Club. He made a great contribution to the development of chess composition in Bulgaria. He composed orthodox problems, mainly two-move ones. Champion in the 1st Bulgarian composition championship in 1952 (#2).

73. Ришард Русецки
1935

#2

73. 1.c3! (2.♗d4#) 1...♖~
2.♗f4#, 1...♖f7 2.♗d5#, 1...♖g6
2.♗f5#, 1...♖d3 2.♗e2#

- Черна корекция
- Black correction
- Fortgesetzte Verteidigung
- Correction noire

74. Ришард Русецки
Мач София – провинция
1947 1-во място

#2

74. 1.♖a4! (2.♖c5#) 1...♖c~
2.♗d5#, 1...♖ce7 2.♖f6#, 1...♖d~
2.♗f5#, 1...♖f4 2.♗e5#, 1...♖de7
2.♖f6#, 1...♗f4 2.♗b1#, 1...♗:d6
2.♖:d6#, 1...e2 2.♗f3#

- Черна полусвързка, две черни корекции, прикриване на черна фигура, включване на бяла фигура, блокиране
- Black half-pin, double black correction, closing of a black line, opening of a white line, self-obstruction by black